
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K  št. 13/19 
seje Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 5. 12. 2019 ob 14.00 v »Oranžni sejni sobi« na IJS 
  
Prisotni: R. Bevc, M. Gams, J. Jakofčič, J. Pungerčar, M. Štraus in I. Zajc. 
  
Odsotnost so opravičili: B. Črnič, A. Fekonja, M. Grmovšek Levec, G. Kramberger, M. Koželj. 
Na sejo je bila vabljena tudi R. Gruden, ki pa je svojo odsotnost opravičila. 
  
Vabljen gost: prof. dr. Jadran Lenarčič, direktor IJS 
  
  
  
1.         Sestanek z direktorjem 
  
Direktor se je odzval na naše vabilo in nam odgovoril na vprašanja in nekaj predlogov, ki so jih naši člani iz 
kolektiva zaposlenih pripravili posebej zanj: 
  

1.1       Kratka predstavitev trenutnega finančnega stanja IJS in načrtov za leto 2020. 

  

Na IJS je trenutno zaposlenih 1053 oseb, kar je največje število zaposlenih doslej. V 

letošnji jeseni smo na IJS zaposlili okoli 70 oseb, od tega 60 tujcev, saj je domače 

ustrezne kadre težko dobiti.  

  

Direktor je povedal, da je napor za več denarja za »znanost in razvoj« obrodil sadove 

in je IJS prejel več javnega denarja za raziskave kot prejšnja leta, tako da je finančna 

slika za IJS trenutno ugodna. Potrebno bo paziti, da bodo finance, ki izhajajo iz javnega 

vira, pravilno in pravočasno porabljena, da denar ne bo potrebno vračati. Ravno tako se 

rast sredstev za raziskave v naslednjem letu povečuje, saj sta tako vlada kot Ministrstvo 

za finance temu naklonjena. 

  

1.2       V teku je selitev knjižnice na Reaktorski center. Kakšna bo po tem njena 

dostopnost za uporabnike? 



  

Zaradi potrebe nekaterih odsekov po večjih laboratorijih se je vodstvo IJS odločilo 

knjižnično dejavnost preseliti na lokacijo IJS Reaktor, Brinje. Vodstvo IJS meni, da bo 

dostopnost literature neokrnjena, saj bo na IJS bo ostala pisarna za fizično izposojo 

literature. Fizične izposoje je sicer vse manj, večina podatkov (revije, članki) je namreč 

v elektronski obliki. 

Nekateri zaposleni na IJS na Jamovi cesti se s selitvijo ZIC-a ne strinjajo, saj želijo, da 

bi bila ohranjena vsaj čitalnica na IJS. Žal se s selitvijo temu ne da izogniti in bo nova 

čitalnica ravno zdaj na novi lokaciji IJS Reaktor, Brinje. 

  

 

 
  

1.3       Ali zaznavate problem, da so znanstveni svetniki in nekateri drugi raziskovalci 

na specifičnih področjih (kot npr. računalništvo) premalo plačani za svoje delo in 

znanje? 

  

Direktor se zaveda, da je celotna sfera raziskovalcev, vključno z nekaterimi sodelavci 

v najvišjih nazivih, premalo plačana in naloga vlade bi morala biti, da razreši te 

anomalije. Vendar se temu, dokler smo v sklopu javnih uslužbencev, ne da izogniti in 

je višje znanstvene nazive praktično nemogoče uvrstiti višje, kot so sedaj. Direktor je 

seznanjen s prizadevanji KOsRIS-a, ki predlagajo razširitev delovnih mest v plačni 

skupini H02 (strokovni sodelavci v raziskovalni dejavnosti), vendar je vprašanje 

vladnih pogajanj, kdaj se bo to zgodilo, če se bo. 

  

1.4       Zanima nas, ali bo inštitut nadomestil obstoječega steklopihača, katerega storitev je nujno 
potrebna za delo več odsekov. Nekdo z ustreznim znanjem bi se lahko npr. zaposlil v (skupnih) tehničnih 
servisih in ne tako, kot je sedaj, na določenem odseku. 

  

Zaradi hude bolezni steklopihača je steklopihaška delavnica ostala prazna. Zaradi 

zatona poklica na trgu delovne sile ne najdemo ustrezne kvalificirane osebe, zato 

trenutno nadomešča delavca v delavnici upokojeni mojster. Vodstvo IJS se zaveda, da 

bo v bodoče potrebno rešiti problem bolj sistematično, zato se dogovarjajo s privatno 



steklopihaško delavnico, da bi izdelke po meri, ki jih odseki potrebujejo v svojih 

laboratorijih, izdelovali pri njih. 

  

1.5       Ugotavljamo, da inštitut še vedno ni invalidom prijazna javna ustanova. Potreben bi bil dostop z 
vozičkom do vseh stavb in predavalnic, prav tako bi morala biti zanje prilagojena stranišča. Kaj bo 
vodstvo naredilo za rešitev teh vprašanj? 

Vprašanje »invalidom prijazna« ustanova, je bilo postavljeno že v preteklosti. Pri 

novejših obnovitvenih delih gradbeniki upoštevajo tudi dostopnost za invalide in jo 

bodo še naprej (obnova sanitarij v A stavbi na Jamovi cesti), vendar zaradi neustrezne 

gradnje v preteklosti take obnovitve potekajo počasneje, kot bi si želeli. 

  

1.6       Problematika parkiranja: 

  

a)        Kakšni so načrti za boljšo ureditev parkiranja na dvorišču IJS? Ali obstaja 

oseba, ki je odgovorna za red na parkirišču? Na parkirišču so med drugim parkirani 

tudi avtomobili zaposlenih, ki živijo v neposredni bližini inštituta. 

  

IJS išče ustrezne rešitve, da bi delavcem omogočili ustreznejše parkiranje, ki je problem 

že dolgo vrsto let. Ko se bodo zgradili laboratoriji na ozemlju, ki ga je pred leti IJS kupil 

ob Gradaščici, bo parkirnih prostorov več, s tem pa ni rečeno, da bo problem parkiranja 

v celoti rešen. Na IJS ni nihče zadolžen za red na parkirišču, vendar prometna ureditev 

in oznake jasno nakazujejo, kje se sme parkirati in kje ne. 

  

b)        V čem je smisel, da so tla po celem institutu označena, kje se sme parkirati in 

kje ne, če se tega ne spoštuje? Pred keramiko je vedno kaos in dostop do tekočega 

dušika z velikimi Dewar posodami je onemogočen. Poleg tega je tu še vprašanje 

varnosti: če pride do nesreče, reševalci, kaj šele gasilci, nimajo dostopa do teh stavb. 

Dejstvo pa je tudi to, da je število mest zelo omejeno in da vsi ne moremo parkirati 

znotraj inštituta. 

  

Problem parkiranja je res velik, intervencijske poti morajo biti po zakonu o požarni 

varnosti označena, odgovornost varnosti in parkiranja je predvsem na zaposlenih. 



  

1.7       V zvezi z znano problematiko zaposlovanja za nedoločen čas na IJS je eden 

od zelo perečih problemov, s katerim se srečujejo sodelavci zaposleni za določen čas, 

da jih banke obravnavajo kot kreditno nesposobne in zato ne morejo najeti 

stanovanjskega posojila. To je, še posebej za mlajše sodelavce, velik problem in 

pomeni hudo diskriminacijo v primerjavi s sodelavci zaposlenimi za nedoločen čas. 

Zakaj IJS z eno ali več bankami ne sklene dogovora, ki bi zaposlenim za določen čas 

omogočal najemanje stanovanjskih posojil pod normalnimi pogoji? 

  

Na IJS imamo 450 doktorjev znanosti, ki pa vsi niso zaposleni za nedoločen čas, saj jih 

vodje zelo radi zaposlujejo za čas trajanja projektov in jim pogodbe podaljšujejo. Ker 

banke želijo garancijo (kot je zaposlitev na nedoločen čas) za najem večjih vsot kredita, 

npr. pri nakupu stanovanja, je to velik problem za delavce, ki so zaposleni za določen 

delovni čas. Skušali se bomo pogovarjati s katero od bank (npr. Delavska hranilnica) in 

z njo skleniti dogovor, da bi sodelavcem IJS, ki imajo zaposlitev za določen čas, 

omogočili najem stanovanjskega posojila. 

  

1.8       Predlagamo vodstvu, da poleg črne zastave v primeru smrti sodelavca pri 

vhodu izobesijo tudi kratko obvestilo z osnovnimi podatki o pokojniku. 

  
Direktor se strinja, da se pri vhodu poleg črne zastave v primeru smrti sodelavca obesi tudi obvestilo z 
imenom sodelavca in imenuje odsek, v katerem je sodelavec delal. Direktor predlaga, da to uredi tehnični 
servis. 
  
Za sestanek in čas, ki si ga je vzel za nas, se direktorju prof. dr. Jadranu Lenarčiču iskreno zahvaljujemo. 
  
  
2.         Potrditev točk dnevnega reda in zapisnika št. 12/19, seje z dne 6. 11. 2019 
  
Po končanem sestanku z direktorjem smo potrdili zapisnik predhodne seje IO SVIZ/IJS z dne 6. 11. 2019. 
  
3.            Tekoče zadeve 
  
a)         Glede na dejstvo, da bo naslednje leto volilno leto za izbiro novega direktorja IJS, saj se prof. dr. 
Jadranu Lenarčiču mandat izteka, in v kolikor le-ta ne bo ponovno kandidiral za direktorja, prof. dr. M. 
Gams predlaga, da se tudi SVIZ/IJS vključi v pogajanja in pogovore za novega direktorja IJS in kandidatko 
ali kandidata pravočasno povabi na razgovor.   
  



b)        M. Gams je poročal, da so na Komisiji za investicije sprejeli sklep , da se drevesa na območju IJS ne 
sekajo vse povprek in da se o vsaki sečnji in posegu v zelenje najprej obvesti Komisijo za investicije. 
  
c)         J. Pungerčar in M. Gams sta poročala, da je novi raziskovalni zakon (ZZRID) v zadnjih fazah priprave, 
čakajo še mnenje Ministrstva za finance, nato gre v obravnavo v Državni zbor. I. Zajc meni, da je ključnega 
pomena, da je v zakonu ZZRID jasno zapisan odstotek, ki ga bo država namenila za znanost in razvoj v 
prihodnjih letih in da se ga ne sme spregledati. 
  
4.         Razno 
  
a)         Zaključili smo nakup smučarskih vozovnic in jih razdelili med naročnike. Končna cena dnevne 
vozovnice je 20 EUR. V letošnjem letu je bilo naročenih 40 smučarskih vozovnic. Tako da zneska, 
namenjenega participaciji nakupa vozovnice, nismo prekoračili. Nekateri člani so nas spraševali, zakaj 
nimamo naročenih smučarskih kart tudi za Kranjsko goro, kjer ima IJS svojo garsonjero. O tem lahko 
odločamo naslednje leto. 
  
b)        Vstopnice za Vodno mesto Atlantis so bile razdeljene popolnoma vse, tako da bomo po 1. januarju 
2020 ponovno pričeli zbirati naročila za nakup naslednjega seta 300 vstopnic. 
  
c)         Božično-novoletno obdarovanje otrok naših redno zaposlenih sodelavcev je v polnem teku. 
Zapletov pri pripravah ne pričakujemo, dogodek bo potekal 14. decembra 2019 s pričetkom ob 10.00 v 
Peterlinovem paviljonu. Pri pripravah na dogodek so nam pomoč obljubili nekateri naši sodelavci člani in 
nečlani sindikata. 
  
  
Seja je bila končana ob 16.10. 
  
Sejo je vodil: J. Pungerčar                                                                            Zapisnik pripravila:          M. Štraus P. 
                                                                                                                              Zapisnik pregledal:          J. 
Pungerčar       
  
Ljubljana, 18. 12. 2019 
  
  
Poslano:               - članom IO SVIZ/IJS, 
                                - članom NO SVIZ/IJS, 
                                - vodstvu IJS. 
  
 


